
Protokół Nr XVIII/2012
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 31 maja 2012 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XVIII sesję Rady 
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę,  
Skarbnika – Panią Stefanię Kosińską, Sekretarza – Panią Annę Tereszko, Radcę Prawnego – Pana 
Ryszarda  Bielańskiego,  Dyrektorów  Zespołów  Szkół,  Kierowników  jednostek  organizacyjnych, 
sołtysów,  funkcjonariuszy  Straży  Granicznej  i  Rewiru  Dzielnicowych  w  Barcianach,  Radnego 
Powiatowego oraz Radnych Gminy Barciany. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady 
Gminy stwierdziła quorum obrad - 13 radnych. Dodała, że Radni Andrzej Fedczak oraz Robert 
Gastołek uzasadnili swoją nieobecność. W trakcie obrad Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 
jedną dziesięciominutową przerwę.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym 
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XVII sesja 
Rady Gminy odbyła się 29 marca 2012 r. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był na pół godziny 
przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie,  
kto jest  za przyjęciem protokołu.  W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji głosowało 13 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.
Zgodnie  z  §  25  ust.  4  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 14 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad. Poinformowała, że wnioski wpłynęły, a następnie je przedstawiła.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  złożył  wniosek  o  wycofanie  z porządku  obrad  punktu  12 
w brzmieniu: projekt uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Barcianach oraz Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  – odczytała  porządek obrad 
po wprowadzonych zmianach:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji – wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja  Wójta  Gminy o  realizacji  podjętych uchwał  Rady Gminy i  działaniach  między 

sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.
8. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany. 
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9. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Gminnemu  Ośrodkowi  Pomocy  Społecznej 
w Barcianach.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Barciany.
11. Projekt uchwały  w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na realizację zadań związanych 

z usuwaniem wyrobów zawierających azbest.
12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  podmiotu  właściwego  do  realizacji  zadania 

administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin.
13. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  zryczałtowanego  zwrotu  kosztów 

podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany.
14. Odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany z kontroli przeprowadzonej 

w dniach 29 - 30 marca 2012 r. w Gminie Barciany.
15. Odczytanie protokołu  Komisji Rewizyjnej Rady  Gminy Barciany z kontroli przeprowadzonej 

w dniu 20 kwietnia 2012 r. w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach.
16. Przedstawienie informacji dotyczącej oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.
17. Rozpatrzenie sprawozdań za 2011 rok i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia:

a) przedstawienie sprawozdania finansowego gminy za 2011 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 r.;
c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2011 r.;
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 
za 2011 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;
e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;
f) głosowanie.

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2011 r.:
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku 
w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2011 r.;
c) opinia Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2011 r.;
e) głosowanie.

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
20. Wolne wnioski i informacje.
21. Wnioski mieszkańców.
22. Sprawy różne.
23. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 
i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Adam Robert Prokop zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem, na jakim etapie znajduje się 
modernizacja oświetlenia w Gminie Barciany. Zapytał również o stan prawny budynku, w którym 
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mieści się świetlica sołecka w Aptyntach. Ponadto zgłosił interpelacje w sprawie wyremontowania 
wyrwy  w  nawierzchni  asfaltowej  na  skrzyżowaniu  drogi  wojewódzkiej  z  drogą  powiatową 
w miejscowości Aptynty.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Hansi  Jurgen Malecki  powiedział,  że  zgłosili  się  do niego 
rolnicy  posiadający  pola  w  sferze  oddziaływania  rzeki  Runii  w  miejscowościach  Kąpławka, 
Wilkowo Małe i  Garbnik.  Na rzece zadomowiły się bobry,  które budują tamy. Tamy powodują 
spiętrzenie  wody,  skutkiem  czego  jest  zalewanie  pól  oraz  blokowanie  przepustów.  Odpływy 
znajdują się pod powierzchnią wody. Rolnicy ponoszą z tego tytułu znaczne straty w uprawach. 
Dodał również, że rolnik - Pan Marek Pieterczak interweniował w tej sprawie. Po raz pierwszy 
zwrócił się z problemem do Wydziału Rolnictwa w Starostwie Powiatowym w Ketrzynie. Stamtąd 
jednak skierowano go do administratora rzeki, którym jest Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych, 
realizujący  zadania  w imieniu  Marszałka  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego.  Zarząd 
Melioracji i Urządzeń Wodnych Rejonowy Oddział w Mrągowie udzielił informacji, że udrożniłby 
rzekę, gdyby nie fakt, iż bobry są pod ścisłą ochroną i przekierował sprawę do Wydziału Ochrony 
Środowiska w Olsztynie. Pan Marek Pieterczak udał się zatem do Wydziału Ochrony Środowiska, 
gdzie  usłyszał,  że  administratorem rzeki  jest  Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 
w którego  imieniu  działa  Zarząd  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych.  Jeżeli  występuje  problem 
z drożnością rzeki to powinien to zbadać i ewentualnie zwrócić się z wnioskiem o rozebranie tam, 
bądź odławianie bobrów. Zaznaczył,  że  problem niszczącej  działalności bobrów na rzece Runii 
istnieje od kilku lat, w rezultacie jednak nic nie ruszyło. Zasadne jest zatem złożenie wniosku, bądź 
interpelacji do Marszałka Województwa, jako administratora rzeki, aby podjął wszelkie możliwe 
działania zmierzające do tego, by rzeka z powrotem spełniała swoje funkcje i była odpływem.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  Radnym 
za złożenie interpelacji i zapytań. 

Ad  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany 
na 2012 rok. Poprosiła Skarbnika Gminy - Panią Stefanię Kosińską o zabranie głosu.

Skarbnik Gminy - Stefania Kosińska  powiedziała, że jest to kolejna uchwała zmieniająca budżet. 
Omówiła zwiększenia i zmniejszenia po stronie dochodowej. Zmniejszenia ogółem wynoszą  182 
065,00 zł  i  są to: zmniejszenie o 53 474 zł  na podatku dochodowym, zmniejszenie o 8 320 zł 
na podatku  od  posiadania  psów,  zmniejszenie  o  65  598  zł  na dotacji  celowej  na  GOPS-u, 
zmniejszenie o 15 000 zł na wpływach z różnych dochodów, zmniejszenie o 39 673 na subwencji 
oświatowej.  Zwiększenia  ogółem  wynoszą  205  102,40  zł.  Następnie  omówiła  zwiększenia 
i zmniejszenia po stronie wydatków. Powiedziała, że o 120 815 zł zwiększyły się inwestycje – plac 
zabaw w Drogoszach. Dodała, że zmniejszona została rezerwa budżetowa zaplanowana w budżecie 
gminy.  Poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Hansi Jurgen Malecki poprosił o zmianę słowa „partycypacja” 
na wyrażenie „pomoc finansowa”.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska poinformowała, że zostało to już zmienione.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź i 
poprosiła o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.
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Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za  pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Barciany na 2012 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  wrócił  Program  opieki  nad  zwierzętami 
bezdomnymi. W poprzednim nie było wyznaczonego gospodarstwa. Obecnie zostało znalezione 
gospodarstwo,  które  zobowiązało  się  do  przetrzymywania  zwierząt.  Jest  to  gospodarstwo rolne 
sołtysa Silgin. W rozdziale 5 został zawarty program odławiania zwierząt. Wojewoda zasugerował, 
aby  wycofać  uchwały  z  publikacji.  Dodała,  że  projekt  uchwały  omawiany  był  szczegółowo 
na posiedzeniach Komisji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały  w sprawie  przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany.
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Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały w sprawie  przyjęcia 
programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za 
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  9.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Gminnemu  Ośrodkowi  Pomocy 
Społecznej w Barcianach.

Kierownik  GOPS –  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że  w  bieżącym roku  w Gminnym Ośrodku 
Pomocy  Społecznej  została  przeprowadzona  kontrola,  w  efekcie  której  zalecono,  aby  nanieść 
poprawki  w statucie. Omówiła dokonane zmiany – w  § 2 pkt 2 w adresie ośrodka uzupełniono 
nazwę  ulicy  o  imię  Florian,  w  § 8  rozszerzony  został  katalog  ustaw,  na  podstawie  których 
funkcjonuje GOPS, w § 9 wprowadzono możliwość uzyskiwania dotacji z programów innych niż 
PO KL, w § 10 pkt 4 doprecyzowano, że pracodawcą jest GOPS, a nie kierownik, w § 10 pkt 5 
ujęto ustawę o pomocy społecznej. Dodała, że wprowadzone zmiany mają charakter kosmetyczny.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie  nadania statutu Gminnemu 
Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 6 członków – 
w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie nadania 
statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania 
statutu  Gminnemu Ośrodkowi  Pomocy Społecznej  w Barcianach  i  poddała  go  pod głosowanie. 
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W głosowaniu  jawnym 13 radnych głosowało  za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw 
i wstrzymujących nie było.

Ad 10. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, że 
zgodnie z § 66 ust. 2 statutu Gminy Barciany oraz uchwałą nr XII/73/2011 do prac nad zmianami 
w statucie  została  powołana  Komisja  Statutowa.  Nawiązując  do  § 66  statutu  dodała, 
że każdorazowo po zakończeniu pracy Komisji,  należy przedstawić sprawozdanie z działalności. 
Następnie  zaprezentowała  sprawozdanie  z  działań  Komisji  Statutowej  (sprawozdanie  stanowi 
załącznik  do  protokołu)  i  podziękowała  członkom Komisji  oraz  Sekretarzowi  Gminy  –  Annie 
Tereszko za pracę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  omówienie 
projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Barciany.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  wyjaśniła,  że  większość  zmian  to  zmiany  kosmetyczne 
i redakcyjne.  Największych  poprawek  dokonano  w  rozdziale  3,  dotyczącym  jednostek 
pomocniczych. Zmiany te wynikały z faktu, iż pewne kwestie wymagały uaktualnienia z uwagi na 
nowe  przepisy  prawne.  W  większości  są  to  zmiany  dotyczące  funkcjonowania  jednostek 
pomocniczych, jak również zasad ich rozliczania i nadzoru.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas złożyła wniosek o usunięcie 
z § 23 pkt 12 wyrazu „zespołów”. Zaproponowała, aby zapis brzmiał „obsługę Rady i jej Komisji 
zapewnia Wójt Gminy”. Następnie zapytała, kto jest za przyjęciem tego wniosku.

W głosowaniu  jawnym 13 głosami  za,  przy braku głosów przeciw i  wstrzymujących,  wniosek 
został przyjęty.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  Gminy 
Barciany.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  4  głosami  za,  przy  1  wstrzymującym 
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Barciany.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było  7 członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za,  przy  2  wstrzymujących  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Barciany.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 członków 
(do obrad dołączyła  1 osoba)  – w głosowaniu  jawnym 7 głosami  za  pozytywnie zaopiniowano 
projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Barciany.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 
statutu Gminy Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 11 radnych głosowało 
za przyjęciem projektu uchwały,  2 osoby wstrzymały się, głosów przeciw nie było.

Ad  11. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji  celowej 
na realizację  zadań  związanych  z  usuwaniem  wyrobów  zawierających  azbest.  Poprosiła 
o omówienie tematu.

Pracownik Urzędu Gminy – Paweł Bobrowski omówił zasady dofinansowania. Wyjaśnił, kto jest 
uprawniony  do  korzystania  z  dotacji.  Istnieją  dwie  ścieżki  dotowania  –  demontaż,  transport 
i utylizacja azbestu oraz transport i utylizacja zdemontowanego wcześniej azbestu. Zaznaczył, że 
dotacja  nie  zakłada  kosztów  położenia  nowego  dachu.  Powiedział,  że  Wójt  Gminy umieszcza 
informację  o  warunkach  i  terminie  składania  wniosków  na  tablicy  ogłoszeń  oraz  na  stronie 
internetowej. Omówił procedurę składania i rozpatrywania wniosków. Objaśnił, jakie dokumenty 
niezbędne  są  do złożenia  wniosku.  Nadmienił,  że  załączniki  warunkowane  są  wymaganiami 
WFŚiGW.  W  tym  roku  16  maja  Wójt  przy  kontrasygnacie  Pani  Skarbnik  podpisał  umowę 
o dofinansowanie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  Dodał, 
że na terenie gminy znajduje się 2049 ton azbestu. W bieżącym roku złożone zostały 24 wnioski 
na łączną sumę108 ton.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji 
celowej na realizację zadań związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za  pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  zasad 
udzielania dotacji celowej na realizację zadań związanych z usuwaniem wyrobów zawierających 
azbest.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  4  głosami  za  przy  1  wstrzymującym 
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na realizację 
zadań związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było  7 członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za,  przy  1  wstrzymującym  pozytywnie 
zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji  celowej  na realizację  zadań 
związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest.

Radny Wiesław Gajdowski zapytał, czy jest wymóg, aby uchwała była odczytywana  w całości.
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Radca Prawny –  Ryszard  Bielański  powiedział,  że  każdy Radny otrzymuje  materiały sesyjne  i 
powinien wiedzieć, nad czym głosuje. Jeżeli jednak któryś z Radych będzie chciał, aby odczytać 
treść uchwały, wówczas Przewodnicząca Rady Gminy ma taki obowiązek. W przypadku, gdy nie 
ma sprzeciwu, można nie odczytywać uchwały.

Radny Wiesław Gajdowski zawnioskował,  aby nie odczytywać treści uchwały w  sprawie  zasad 
udzielania dotacji celowej na realizację zadań związanych z usuwaniem wyrobów zawierających 
azbest. Głosów sprzeciwu nie było.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  pod głosowanie 
projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji  celowej  na realizację  zadań  związanych 
z usuwaniem wyrobów  zawierających  azbest.  W głosowaniu  jawnym 12  radnych  głosowało  za 
przyjęciem projektu uchwały,  1 osoba wstrzymała się, głosów przeciw nie było.

Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 
administracji publicznej w zakresie wpierania rodzin.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej  nałożyła  na  gminę  obowiązek  zajęcia  się  sprawami  trudnymi,  dotyczącymi  dzieci 
i systemu pieczy zastępczej. Art 10 ustawy daje możliwość scedowania tego zadania na Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej. GOPS jest podmiotem właściwym do rozpatrywania tego typu spraw, 
posiada odpowiednie narzędzia do przeprowadzania wywiadów środowiskowych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  podmiotu 
właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w zakresie wpierania rodzin.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych było 5 członków – w głosowaniu jawnym 5 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  podmiotu  właściwego  do realizacji  zadania  administracji 
publicznej w zakresie wpierania rodzin.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w  sprawie  wyznaczenia  podmiotu  właściwego  do realizacji  zadania  administracji  publicznej 
w zakresie wpierania rodzin.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
wyznaczenia  podmiotu  właściwego  do realizacji  zadania  administracji  publicznej  w  zakresie 
wpierania rodzin.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w zakresie wpierania rodzin i 
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu 
uchwały,  głosów wstrzymujących i przeciw nie było.

Ad  13.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie  zmian w uchwale w sprawie zryczałtowanego zwrotu 
kosztu podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko zmiana uchwały z dnia 27 kwietnia 2007 r. polega na tym, że 
zostały zniesione  zapisy dotyczące  obligatoryjnego obowiązku uczestniczenia  sołtysów w sesji. 
Pozostałe postanowienia pozostają bez zmian.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu  Komisji  dn.  28  maja  2012  roku  na  8  członków  Komisji  obecnych  było  7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w uchwale w sprawie zryczałtowanego zwrotu kosztu podróży sołtysom z terenu 
Gminy Barciany. Dodał, że sołtysi pracują przez cały miesiąc, wobec czego brak jest zasadności, 
aby dokonywać potrąceń za nieobecność na sesji.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 29 maja 2012 roku na 7 członków Komisji obecnych 
było  7 członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za,  przy  1  wstrzymującym  pozytywnie 
zaopiniowano projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie zryczałtowanego zwrotu 
kosztu podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  29 maja 2012 roku na 6 członków Komisji 
obecnych  było  5  członków  –  w głosowaniu  jawnym  4  głosami  za,  przy  j1  wstrzymującym 
pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie 
zryczałtowanego zwrotu kosztu podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie zryczałtowanego zwrotu kosztu podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany 
i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyjęciem projektu 
uchwały, 1 osoba wstrzymała się, głosów przeciw nie było.

Ad  14.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym  punktem  jest  odczytanie  protokołu  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany 
z kontroli przeprowadzonej w dniach 29 - 30 marca 2012 r. w Gminie Barciany.

Pani  Marianna  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  odczytała  protokół  z  kontroli 
przeprowadzonej w dniach 29 - 30 marca 2012 r. w Gminie Barciany (protokół stanowi załącznik 
do protokołu).
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zapytała,  kto  jest  za 
przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym protokół z kontroli przeprowadzonej w dniach 29-30 
marca 2012 r. w Gminie Barciany został przyjęty 13 głosami za, głosów przeciw i wsprzymujących 
nie było.

Ad  15.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany 
z kontroli przeprowadzonej w dniu 20 kwietnia 2012 r. w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Barcianach. Poprosiła o zaprezentowanie treści protokołu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej - 
Mariannę Stefańską.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  -  Marianna  Stefańska  odczytała  treść  protokołu  Komisji 
Rewizyjnej  Rady  Gminy  Barciany  z kontroli  przeprowadzonej  w  dniu  20  kwietnia  2012  r. 
w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach (protokół stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-dyjas  zapytała,  kto  jest  za 
przyjęciem protokołu.  W głosowaniu  jawnym protokół  z  kontroli  przeprowadzonej  w  dniu  20 
kwietnia 2012 r. w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach został przyjęty 13 głosami 
za, głosów przeciw i wsprzymujących nie było.

Ad  16.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie  informacji  dotyczacej  oceny zasobów pomocy społecznej  w oparciu  o analizę 
lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.

Kierownik GOPS - Iwona Bepirszcz powiedziała, że nowelizacja ustawy z dnia 18 marca 2011 r. 
w art.  16a nakłada na gminę nowe zadanie,  jakim jest  obowiązek sporządzania oceny zasobów 
pomocy  społecznej.  Wyjaśniła,  że  opracowanie  to  ma  zastąpić  dotychczasowy  bilans  potrzeb 
pomocy  społecznej,  sporządzany  przez  ośrodki  pomocy  społecznej.  W  tym  roku  ocena  była 
przeprowadzona  po  raz  pierwszy.  Sporzadza  się  ja  za  pomoca  specjalnego  narzędzia.  Dane 
wprowadzane  są  ręcznie,  bądź  automatycznie  z  innych  programów.  Dodała,  że  ocena  zawiera 
w szczególnosci  infrastrukturę,  kadrę,  organizacje  pozarządowe i  nakłady finansowe na zadania 
pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący i realizujący. Następnie wyczerpująco 
omówiła dane zawarte w ocenie (ocena stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za szczególowe przedstawienie oceny. Poprosiła o pytania i uwagi.

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że w związku 
z brakiem uwag zaprezentowana ocena zasobów pomocy społecznej została przyjęta przez Radę 
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Gminy.

Ad  17.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok. Dodała, że właśnie od tego 
momentu rozpoczyna się procedura absolutoryjna.

a) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie 
sprawozdania finansowego gminy za 2011 rok.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że pierwszym sprawozdaniem jest sprawozdanie 
o środkach finansowych gminy. Poinformowała, że stan środków na koncie na koniec roku wyniósł 
571  477,80  zł.  Wyjaśniła,  że  aktywa  muszą  równać  się  pasywom.  Dodała,  że  z  omawianego 
sprawozdania można również odczytać, jaki był wynik za rok bieżący, skumulowane zadłużenie 
oraz skumulowane zaciągnięte zobowiązania. Sprawozdanie to jest sprawozdaniem jednostki. 

b) Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wypowiedź i poprosiła o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2011.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że drugim sprawozdaniem jest bilans jednostek 
i zakładów. Obrazuje on stan środków trwałych. Są to zapisy uzyskane z urządzeń księgowych, 
czyli z ksiąg rachunkowych. Trzecie sprawozdanie to bilans zysków i strat. Wyjaśniła, że wszystkie 
omawiane bilanse stanowią sprawozdania finansowe z wykonania budżetu. Dodała, że w czerwcu 
sporządzony będzie jeszcze jeden bilans, tzw. bilans skonsolidowany. Poprosiła o pytania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i powiedziała, że to wszystko, o czym mówi mówi Pani Skarbnik było już szczegółowo omawiane 
na posiedzeniach Komisji.

c) Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  odczytanie 
opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2011 rok.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Marianna Stefańska odczytała opinię Komisji Rewizyjnej 
w sprawie wykonania budżetu gminy za 2011 rok (opinia stanowi załącznik do protokołu).

d) Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  opinii,  a  następnie  odczytała  treść  uchwały  nr  RIO.VIII-0120-268/12  Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 16 kwietnia 2012 r. w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Barciany sprawozdaniu z wykonania budżetu 
gminy Barciany za rok 2011.

e)  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie   zatwierdzenia  rocznego 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu  Komisji  dn.  28 maja  2012 roku obecnych było  7 członków – w głosowaniu 
jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
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Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  29  maja  2012  roku  obecnych  było  5 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2011 rok.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  29  maja  2012  roku obecnych  było  7  członków – 
w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za 2011 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie opinii i poprosiła o dyskusję.

Dyskusji nie podjęto.

f) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała treść projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu za rok 2011 i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych 
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  18.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 
za rok 2011.

a) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Przewodniczącą 
Komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie  Wójtowi  Gminy 
absolutorium za 2011 rok.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Marianna Stefańska odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2011 rok (wniosek stanowi załącznik do protokołu).

b)  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za zaprezentowanie wniosku, a następnie odczytała treść uchwały nr RIO.VIII-0120-327/12 Składu 
Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 11 maja 2012 r.  w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Barciany absolutorium za rok 2011. Skład Orzekający wydał pozytywną opinię na temat 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany.

c)  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy Barciany za rok 2011.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 28 maja 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 
7 głosami za Komisja postanowiła udzielić absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2011.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  29  maja  2012  roku  obecnych  było  5 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2011 rok.
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Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  29  maja  2012  roku obecnych  było  7  członków – 
w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2011 rok .
 
d) Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że opinia, 
którą odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, praca Rady Gminy oraz Wójta Gminy przez 
poprzedni rok, podjęcie 7 uchwał i 7 zarządzeń w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2011, 
świadczą o tym, że ktoś czuwał nad budżetem oraz nad tym, aby jego realizacja na koniec roku była 
odpowiednia. Dodała, iż wyraźnie widać, że w poprzednim roku budżet był właściwie realizowany 
i szczegółowo analizowany.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że jest to doniosła sesja – uroczyste udzielenie Wójtowi 
Gminy absolutorium. Jest projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za wykonanie planu 
finansowego.  Jest  to  wystawienie  oceny  za  realizację  budżetu  za  2011  rok,  a  nie  za  żadną 
działalność polityczną. Dodał, że wiele instytucji wypowiedziało się pozytywnie na temat finansów, 
w  tym  szczegółowe  protokoły  i  sprawozdania  z  kontroli  przeprowadzanych  przez  Komisję 
Rewizyjną Rady Gminy Barciany. Wobec tego jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy 
Barciany i nie widzi przeciwwskazań i żadnych negatywnych stron w realizacji planu za 2011 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za podjętą 
dyskusję, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Barciany za rok 2011 i  poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 13 radnych 
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas na ręce Skarbnika Gminy – 
Pani  Stefanii  Kosińskiej  oraz Wójta  Gminy – Pana Ryszarda Kozyry złożyła  kwiaty,  składając 
jednocześnie  najszczersze  gratulacje  za  pozytywne  zaopiniowanie  budżetu  oraz  udzielenie 
absolutorium za rok 2011.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra podziękował za gratulacje. Powiedział, że w ubiegłym roku udało 
się  zreorganizować  system szkolnictwa  w gminie,  w oparciu  o  środki  unijne  powstały  punkty 
przedszkolne.  Podziękował  Radzie  Gminy  za  współpracę  oraz  za  wskazywanie  problemów, 
Skarbnikowi Gminy – Pani Stefanii Kosińskiej za sprawowanie należytego nadzoru nad budżetem 
gminy, pracownikom urzędu za odpowiednie wydatkowanie środków, jednostkom organizacyjnym 
za  właściwą  realizację  budżetu,  a  także  sołtysom  za  prawidłowe  rozdysponowanie  funduszy 
sołeckich. Serdecznie podziękował za udzielone absolutorium.

Ad 19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  w odpowiedzi  na  zapytanie  Radnego  Adama Roberta  Prokopa 
wyjaśnił,  że  jeśli  chodzi  o  pierwszy  etap  modernizacji  oświetlenia  w  gminie 
to po kilkumiesięcznych próbach porozumienia się  z  firmą,  która odpowiada za oświetlenie,  23 
maja udało się doprowadzić do spotkania z przedstawicielami firmy. Zaproponowano, aby ogłaszać 
przetarg i podejmować prace na ich oświetleniu. Firma ustaliła opłatę roczną za prawa podczepienia 
się  na słupach  w  wysokości  10  000  zł.  Ponadto  zaoferowała,  że  inwestycję  można  wykonać 
wspólnie,  dzieląc koszty po połowie.  Firma zaproponowała tańszą energię  elektryczną.  W toku 
dyskusji wynikło, że firma mogłaby wykonać inwestycję sama, wówczas gmina spłacałaby koszta 
w oświetleniu, ale nie poniosłaby kosztów bieżących w tym roku. Wójt Gminy – Ryszard Kozyra 
dodał, że poprosił o przygotowanie zastawienie kosztów dwóch wariantów. Firma zobowiązała się 
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do niezwłocznego nadesłania wyliczeń. Sama inwestycja nie jest zagrożona, gdyż proces realizacji 
będzie trwał około 2-3 miesięcy, dokumentacja jest już przygotowana.

W sprawie  świetlicy  w Aptyntach  Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  wyjaśnił,  że  jest  już  zgoda 
Agencji  Nieruchomości  Rolnych na  przejęcie  budynku.  Agencja  rozpoczęła  wycenę.  Być może 
w przekazaniu gminie budynków utrudnia zmiana na stanowisku dyrektora.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  interpelacja  w  sprawie  dziury  w  asfalcie 
w miejscowości Aptynty zostanie przekazana do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie w celu 
jak najszybszego usunięcia awarii.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że w odniesieniu do interpelacji Wiceprzewodniczącego 
Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgena  Maleckiego  w  sprawie  bobrów  na  rzece  Runii,  droga  zostanie 
powtórzona. Problem zostanie przekazany do Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 
któremu  podlega  Zarząd  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych,  będący  jednostką  właściwą 
do wystąpienia do Regionalnej  Dyrekcji  o otrzymanie zgody na usunięcie  żeremi.  Jednocześnie 
poinformował,  że  rolnicy  mają  prawo  do  składania  wniosków  o  odszkodowania  w  związku 
ze stratami ponoszonymi przez działalność bobrów.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad  20. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.

Radca  Prawny  –  Ryszard  Bielański  przywitał  zebranych.  Przedstawił  krótko  swoją  osobę. 
Powiedział,  że  prowadzi  dwie  kancelarie.  Działalność  kancelarii  polega  głównie  na  obsłudze 
samorządów. 1 maja br. zawarł umowę z Wójtem Gminy, z której wynika, że on, bądź pracownicy 
jego kancelarii będą wykonywać obowiązki na rzecz gminy w każdy wtorek. Umowa przewiduję 
obsługę urzędu oraz Rady Gminy,  a  także udzielanie  porad prawnych dla mieszkańców gminy. 
Liczy  na  owocną  współpracę.  Dodał  również,  że  jest  pełen  podziwu  za  profesjonalny  sposób 
prowadzenia sesji przez Panią Przewodniczącą. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 21. Wnioski mieszkańców

Nie zgłoszono.

Ad 22. Sprawy różne

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała treść oświadczenia 
Rady Gminy w sprawie  poparcia  lokalnej  inicjatywy społecznej  mieszkańców  sołectwa  Asuny 
w kwestii  wyrażenia  zgody  na  zamieszczenie  tablicy  na  budynku  świetlicy  w  Asunach, 
upamiętniającej Ś.P. Antoniego Starucha (oświadczenie stanowi załącznik do protokołu).

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Zbigniew Stankiewicz zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy 
o oddelegowanie brygady pracującej  przy wycince krzaków na trasie Winda – Kętrzyn do prac 
przy wycince  na  trasie  Winda  –  Nowa  Różanka.  Wyjaśnił,  że  wpłynęłoby  to  na  poprawę 
bezpieczeństwa na ww. drodze.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Hansi Jurgen Malecki, wracając do tematu pisma  w sprawie 
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poparcia  inicjatywy  mieszkańców  sołectwa  Asuny,  powiedział,  że  uważa,  iż  nie  chodzi 
o zezwolenie w kontekście wznoszenia pomników, lecz o zwrócenie się do właściciela budynku 
o wyrażenie zgody na podjęcie jakichkolwiek działań. Zastanawia się, czy Rada musi wypowiadać 
się w tym temacie, czy wystarczy jedynie decyzja Wójta Gminy.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra oznajmił, że w sprawie tablicy wypowiedział się również Związek 
Ukraińców, w osobie Przewodniczącego – Pana Stefana Migusa, który także jest zainteresowany 
inicjatywą. Planują te działania na 3 rocznicę śmierci Ś.P. Antoniego Starucha. Gmina skoordynuje 
czynności z Gminnym Ośrodkiem Kultury oraz Związkiem Ukraińców. W świetle wyjaśnień jasne 
jest, że organem właściwym do wydania zgody jest Wójt Gminy. W odniesieniu do wypowiedzi 
Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Zbigniewa  Stankiewicza  poinformował,  że  docierały 
do niego sygnały od tamtejszych mieszkańców.  Pracownicy zostaną  oddelegowani  na  tę  drogę, 
gdyż był tam i widział, że faktycznie istnieje taka potrzeba.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 23. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem 
porządku  obrad  XVIII  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  15.30,  dziękując 
wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Anna Niska
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